
PROTOKÓŁ  Nr XVI/2008 
sesji Rady Miejskiej w Golczewie 

odbytej w dniu 30 września 2008 roku 

 

Obrady sesji otworzył i przewodniczył Mieczysław Perużyński Przewodniczący Rady. 

Przywitał wszystkich radnych i zaproszonych gości. 

Rada obrady rozpoczęła o godzinie 1400
, zakończyła o godz.1550 

W obradach udział wzięło 15 radnych, na ustawowy stan 15 radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

W obradach sesji uczestniczyli: Andrzej Danieluk Burmistrz Golczewa, Waldemar 

Bartniczuk zastępca burmistrza, Ireneusz Wilk sekretarz gminy, Barbara Deszyńska 

skarbnik gminy, Zbigniew Olech radca prawny, kierownicy gminnych jednostek 

organizacyjnych, dyrektorzy szkół, przewodniczący Zarządu Osiedla Golczewo  

oraz sołtysi wsi. 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Porządek obrad sesji: 
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie kworum, 
b) przedstawienie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołów z XIV i XV sesji, 

 
2. Interpelacje i wnioski radnych. 
 
3. Informacja z wykonania budżetu Gminy Golczewo za I półrocze 2008 r. 

 
4. Projekt uchwały w sprawie utworzenia instytucji kultury pod nazwą Gminne 

Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji z siedziba w Golczewie. 
 
5. Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Gminnego Centrum Kultury, Sportu  

i Rekreacji z siedzibą w Golczewie. 
 
6. Projekt uchwały w sprawie Planu Odnowy Miejscowości Wysoka Kamieńska  

na lata 2007-2013. 
 
7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego na czas 

nieoznaczony z odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy. 
 
8. Projekt uchwały w sprawie przekazania mienia ogólnonarodowego. 
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9. Projekt uchwały w sprawie zniesienia współwłasności nieruchomości. 
 

10. Projekt uchwały w sprawie oddania w użyczenie nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Golczewo z odstąpieniem od obowiązku przetargowego zawarcia 
umowy. 

 
11. Projekt uchwały w sprawie wskazania kierunków działania Burmistrza Golczewa  

w sprawie podjęcia rozmów dotyczących przekazania w zarządzanie  
i administrowanie sieci wodnokanalizacyjnych Gminy Golczewo. 

 
12. Projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Komunalne 

Schronisko dla bezdomnych zwierząt z siedzibą w Sosnowicach. 
 

13. Projekt uchwały w sprawie zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Golczewo. 

 
14. Projekt uchwały w sprawie wykorzystania informacji zawartej w nocie 

sygnalizacyjnej. 
 

15. Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania 
i rozkładania na raty należności pieniężnych Gminy Golczewo oraz jej jednostek 
organizacyjnych, do których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja 
podatkowa oraz wskazania organów do tego uprawnionych. 

 
16. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na finansowanie 

prac konserwatorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków. 

 
17. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Golczewo  

na 2008 r. 
 

18. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
 

19. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
 

20. Wolne wnioski i zapytania. 
 

21. Zakończenie obrad. 
 

 
Ad. 1 Sprawy regulaminowe 
 

Na podstawie listy obecności przewodniczący obrad stwierdził, że w sesji 

udział bierze odpowiednia liczba radnych i Rada jest władna do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

W wyniku jawnego głosowania radni przyjęli protokół z XIV sesji Rady Miejskiej 

w opracowanym brzmieniu jednomyślnie 15 głosami za. 
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Następnie również w wyniku jawnego głosowania radni przyjęli protokół z XV 

nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w opracowanym brzmieniu jednomyślnie  

15 głosami za. 

 

Do przedstawionego porządku obrad radni nie wnieśli uwag natomiast burmistrz 

złożył wniosek o zmianę jego porządku i wycofanie następujących punktów: 
3. Projekt uchwały w sprawie utworzenia instytucji kultury pod nazwą Gminne 

Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji z siedzibą w Golczewie stanowiącego 
załącznik nr 3 do protokołu. 

 
W wyniku jawnego głosowania radni jednomyślnie 15 głosami za, przyjęli wniosek 
burmistrza o wykreślenie z porządku obrad 3 punktu porządku obrad. 
 

4. Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Gminnego Centrum Kultury, Sportu 
i Rekreacji z siedzibą w Golczewie stanowiącego załącznik nr 4 do protokołu. 

 
W wyniku jawnego głosowania radni jednomyślnie 15 głosami za, przyjęli wniosek 
burmistrza o wykreślenie z porządku obrad 4 punktu porządku obrad. 
 

13. Projekt uchwały w sprawie zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Golczewo” stanowiącego  
załącznik nr 5 do protokołu. 

 
W wyniku jawnego głosowania radni jednomyślnie 15 głosami za, przyjęli wniosek 
burmistrza o wykreślenie z porządku obrad 13 punktu porządku obrad. 
 
 
Wobec powyższego Przewodniczący obrad Mieczysław Perużyński przedstawił 
zmieniony porządek obrad. 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
 
2. Interpelacje i wnioski radnych. 
 
3. Informacja z wykonania budżetu Gminy Golczewo za I półrocze 2008 r. 
 
4. Projekt uchwały w sprawie Planu Odnowy Miejscowości Wysoka Kamieńska  

na lata 2007-2013. 
 
5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego na czas 

nieoznaczony z odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy. 

 
6. Projekt uchwały w sprawie przekazania mienia ogólnonarodowego. 
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7. Projekt uchwały w sprawie zniesienia współwłasności nieruchomości. 
 
8. Projekt uchwały w sprawie oddania w użyczenie nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Golczewo z odstąpieniem od obowiązku przetargowego zawarcia 
umowy. 

 
9. Projekt uchwały w sprawie wskazania kierunków działania Burmistrza Golczewa  

w sprawie podjęcia rozmów dotyczących przekazania w zarządzanie  
i administrowanie sieci wodnokanalizacyjnych Gminy Golczewo. 

 
10. Projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą 

Komunalne Schronisko dla bezdomnych zwierząt z siedzibą w Sosnowicach. 
 
11. Projekt uchwały w sprawie wykorzystania informacji zawartej w nocie 

sygnalizacyjnej. 
 
12. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na finansowanie 

prac konserwatorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków. 

 
13. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Golczewo  

na 2008 r. 
 
14. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
 
15. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
 
16. Wolne wnioski i zapytania. 
 
17. Zakończenie obrad. 
 
 

Ad. 1 Sprawy regulaminowe  

Do zmienionego porządku obrad radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 2. Interpelacje i wnioski radnych. 

 Radny Antoni Opowicz złożył wniosek o uprzątnięcie drzew na rzece 

Wołczenicy w miejscowości Kozielice dodał, że w chwili obecnej jest to odpowiedni 

moment, ponieważ jest niski poziom wód. 
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Ad. 3. Informacja z wykonania budżetu Gminy Golczewo za I półrocze 2008 r. 

 Barbara Deszyńska, skarbnik gminy poinformowała, że informacja z wykonania 

budżetu Gminy Golczewo za I półrocze została przedłożona Radzie Miejskiej w dniu 

28 sierpnia br., natomiast Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Szczecinie w dniu  

29 sierpnia br. 

Przedstawiła również pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Szczecinie wyrażoną w uchwale nr CX/281/2008 z dnia 16 września 2008 r., która 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Poinformowała, że informacja była szczegółowo omówiona na wspólnym posiedzeniu 

Komisji Rady. 

Mieczysław Perużyński, przewodniczący obrad poinformował, że Komisje 

Rady Miejskiej na posiedzeniu w dniu 24 września br. pozytywnie zaakceptowały 

przedstawioną informację. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonej Informacji z wykonania budżetu Gminy 

Golczewo za I półrocze 2008 r. 

 

Informacja z wykonania budżetu Gminy Golczewo za I półrocze 2008 r. stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu, zaś wyjaśnienie Burmistrza Golczewa nr FKB-3028/22/08 

z dnia 15 września br. do ww. informacji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Przewodniczący obrad poddał powyższą Informację pod głosowanie. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska przyjęła Informację z wykonania 

budżetu Gminy Golczewo za I półrocze 2008 r. jednomyślnie 15 głosami za. 

 

Ad. 4 Projekt uchwały w sprawie Planu Odnowy Miejscowości Wysoka Kamieńska  

na lata 2007-2013. 

Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował, że jest 

to uchwała, która stanowi podstawę do podjęcia działań przy sporządzaniu wniosków 

o fundusze unijne. 

Radna Danuta Bednarz zapytała, dlaczego ww. Plan nie przewiduje remontu 

obecnego klubu w Wysokiej Kam. wraz z zagospodarowaniem terenu wokół niego. 
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Burmistrz odpowiedział, że przy tworzeniu omawianego Planu Gmina przeszła 

pełną procedurę, Plan został również przyjęty przez Zebranie wiejskie w Wysokiej 

Kam. Odnośnie istniejącego klubu nie ma pomysłu i najchętniej sprzedałby go lub 

oddał w dzierżawę, ponieważ tworzone przy Szkole Podstawowej w Wysokiej Kam  

Centrum Społeczno-Kulturalne zastąpi istniejący klub, który obecnie wymaga 

przeprowadzenia gruntownego remontu. Dalsze jego utrzymanie wymaga dużych 

nakładów finansowych. Poinformował ponadto, że planuje się również rewitalizację 

dworca PKP, w którym może także powstać miejsce spotkań dla mieszkańców 

Wysokiej Kam. 

 

Radni nie wnieśli więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały  

ww. projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XVI/143/08 
w sprawie Planu Odnowy Miejscowości Wysoka Kamieńska na lata 2007-2013. 
 
Uchwała Nr XVI/143/08 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego  

na czas nieoznaczony z odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy. 

Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza, przedstawił projekt uchwały  

i wyjaśnił, że w dniu 20 stycznia 2005 r. została zawarta umowa pomiędzy Panią 

Patrycją Ptak a Gminą Golczewo na najem lokalu użytkowego po byłym przystanku 

PKS w Golczewie na czas oznaczony. Poinformował, że w miesiącu lutym br. 

najemca ww. lokalu zwrócił się z wnioskiem o zmianę umowy na czas nieoznaczony  

i umożliwienie jego kupna w drodze bezprzetargowej. 

Radni nie wnieśli więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
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Przewodniczący obrad poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały  

ww. projekt uchwały  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XVI/144/08 
w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego na czas nieoznaczony  

z odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy. 

jednomyślnie 15 głosami za. 

 
Uchwała Nr XVI/144/08 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 6 Projekt uchwały w sprawie przekazania mienia ogólnonarodowego 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza, przedstawił projekt uchwały  

i poinformował, że wymienione w projekcie uchwały nieruchomości Gmina Golczewo 

posiada w użytkowaniu wieczystym i w związku z tym ponosi wysokie opłaty.  

Wnosi więc o przyjęcie tej uchwały, dzięki której zostaną ograniczone koszty a Gmina 

stanie się ich właścicielem. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały  

ww. projekt uchwały  

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XVI/145/08 
w sprawie przekazania mienia ogólnonarodowego, jednomyślnie 15 głosami za. 

 
Uchwała Nr XVI/145/08 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Ad. 7 Projekt uchwały w sprawie zniesienia współwłasności nieruchomości. 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza, przedstawił projekt uchwały  

i poinformował, że jest to uchwała porządkująca i dotyczy wyrażenia zgody  

na  zniesienie współwłasności w działkach  nr 160/1 i 160/3 położonych w obrębie 

Mechowo. o którą w 2004 r. zwrócili się Państwo Franas. Poinformował, że ww. 

małżeństwo deklaruje się do udziału we współwłasności działki nr 160/3 na rzecz 

Gminy Golczewo pod warunkiem, że Gmina zrzeknie się udziału we współwłasności 

działki nr 160/1 na jego rzecz. Po zniesieniu wymienionych współwłasności Gmina 

uzyska w całości prawo własności działki nr 160/3, zaś ww. małżeństwo działki nr 

160/1, co pozwoli właścicielom samodzielnie dysponować prawem do tych 

nieruchomości, dzięki temu powstaną niezależne od siebie działki.  

 

Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że Komisji pozytywnie zaopiniowały  

ww. projekt uchwały. 

 

 Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska podjęła uchwałę 

 

Nr XVI/146/08 
w sprawie zniesienia współwłasności nieruchomości jednomyślnie 15 głosami za. 

 

Uchwała Nr XVI/146/08 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 
 
Ad.8 Projekt uchwały w sprawie oddania w użyczenie nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Golczewo z odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy. 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza, przedstawił projekt uchwały  

i poinformował, że Gmina przeprowadziła przetarg na dostarczanie ciepła  

do budynków, w których mieszczą się: przedszkole, szkoła, Urząd Miejski  



 9

i przychodnia zdrowia. Przetarg wygrała firma „Jar-Pol” J. I R. Buraczek Sp. Jawna  

z siedzibą w Zieleniewie w związku z tym winna mieć możliwość przesyłania ciepła  

do wymienionych obiektów. Użyczenie nieruchomości dotyczy w części działek  

o nr ewid. 632/15, 631/1 i 631/12 wraz z przewodami przesyłowymi, stanowiącymi 

własność Gminy Golczewo z odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy w zakresie niezbędnym dla realizacji przesyłu ciepła. 

 

Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że Komisji pozytywnie zaopiniowały  

ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XVI/147/08 
w sprawie oddania w użyczenie nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Golczewo z odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia jednomyślnie 

15 głosami za. 

 

Uchwała Nr XVI/147/08 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

przewodniczący obrad o godz. 1430 zarządził 15 min przerwy, 

o godz. 1445 wznowiono obrady  

 

Ad. 9 Projekt uchwały w sprawie wskazania kierunków działania burmistrza Golczewa 

w sprawie podjęcia rozmów dotyczących funkcjonowania i zarządzania sieciami 

wodnokanalizacyjnymi Gminy Golczewo. 

 Andrzej Danieluk, burmistrz, przedstawił projekt uchwały i poinformował, że 

obecnie, gdy jest konstruowany budżet Gminy na przyszły rok należy wspólnie 

wypracować strategię działania w kierunku poprawy funkcjonowania sieci 

wodnokanalizacyjnej oraz gospodarki komunalnej. W związku z tym zaprasza 

radnych podejmowania pewnych rozstrzygnięć m. in. w tej kwestii. 
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 Przewodniczący obrad poinformował, że przedłożony dziś projekt został 

zmodyfikowany na wniosek Komisji i obecny tytuł projektu uchwały brzmi następująco 

„w sprawie wskazania kierunków działania Burmistrza Golczewa w sprawie podjęcia 

rozmów dotyczących funkcjonowania i zarządzania sieciami wodnokanalizacyjnymi 

Gminy Golczewo. 

 Radny Grzegorz Dyksy zapytał, czy w ogóle taka uchwała jest potrzebna  

i uważa, że Burmistrz może prowadzić rozmowy i odbywać spotkania  

z przedstawicielami różnych instytucji bez tej uchwały dodał, że niestety niniejszy 

projekt jest jednak nieprecyzyjny. 

Burmistrz stwierdził, że nie jest to przyzwolenie na rozmowy, jest to natomiast 

zastanowienie się nad wypracowaniem modelu działania. W pierwotnej wersji projekt 

uchwały wskazywał kierunki działania Burmistrza Golczewa w sprawie podjęcia 

rozmów dotyczących przekazania w zarządzanie i administrowanie sieci 

wodnokanalizacyjnych Gminy Golczewo, który na wniosek Komisji został zmieniony. 

Zakład Usług Publicznych jest obecnie operatorem naszego majtku, który może lepiej 

i korzystniej prowadzić inny podmiot prowadzić. Prosi zatem Radę o zwrócenie uwagi 

na problem dotyczący obecnego funkcjonowania sieci wodnokanalizacyjnej wnosi 

więc projekt, aby podjąć rozmowy. 

 Radny Grzegorz Dyksy powiedział, że uchwała dotyczy prowadzenia rozmów  

z profesjonalnym podmiotem za zgodą Rady i podtrzymując swój wniosek uważa, że 

Burmistrz może spotykać się i uchwała jest w ogóle nie potrzebna. 

 Mieczysław Perużynski, przewodniczący Rady uważa, iż Burmistrz 

przedkładając niniejszy projekt przenosi ciężar odpowiedzialności w kwestii 

przekazania powyższej sieci na Radę.  

 Radny Antoni Opowicz, popiera wypowiedź radnego Dyksego i uważa, dla 

Radnych winny być przedłożone konkretne dane dotyczące m. in. kosztów 

przekazania. 

 Burmistrz stwierdził, że uchwała jest bez sensu, złożył zatem wniosek  

o wycofanie jej z porządku obrad. Prosił więc o wyznaczenie terminu spotkania  

w celu przedyskutowania sprawy. Zwrócił jednak uwagę, że dotychczas nikt  

z radnych nie pytał o podłoże ekonomiczne dodał, że jest otwarty na dyskusję  

i zamierza przedstawić wszelkie warianty działania. 
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 Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że burmistrz w projekcie proponuje 

oddanie sieci, na którą Rada nie mogła się zgodzić. 

 Ireneusz Wilk, sekretarz gminy, wyjaśnił, że projekt uchwały nie dotyczy 

„przekazania” lecz „prowadzenia rozmów”. 

Jest to upoważnienie do prowadzenia rozmów z uprawnionym podmiotem, który 

prowadzi działalność w zakresie wodociągów w celu przekazania ich na podstawie 

umowy cywilnoprawnej. 

Stwierdził, iż przekazanie sieci może nastąpić w drodze odrębnej uchwały, która 

winna określać okres i warunki, nie jest to jeszcze wskazanie, że taka struktura 

organizacyjna nastąpi. Jest to zatem przygotowanie podłoża przez Burmistrza 

dotyczącego np. ewentualnego przekazania majątku w dzierżawę jest możliwość 

przekazania lub też utworzenia spółki wodociągowej. 

 Burmistrz złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad niniejszego projektu 

uchwały i zwrócił uwagę, że Komisje wniosły jedynie o zmianę uprawnień burmistrza, 

które na ich wniosek zostały zmienione, tak więc ponownie prosił o wyznaczenie 

terminu spotkania w celu omówienia spornych kwestii. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek burmistrza  

o wykreślenie z porządku obrad powyższego punktu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska jednomyślnie 15 głosami za, przyjęła 

wniosek Burmistrza o wykreślenie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

wskazania kierunków działania Burmistrza Golczewa w sprawie podjęcia rozmów 

dotyczących funkcjonowania i zarządzania sieciami wodnokanalizacyjnymi Gminy 

Golczewo. 

 

Projekty uchwały stanowią kolejno załącznik nr19 i 20 do protokołu. 

 

Ad. 10. Projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą 

Komunalne Schronisko dla Bezdomnych Zwierząt z siedzibą w Sosnowicach. 

Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował,  

że należy usprawnić zarządzanie działalnością Schroniska dla Zwierząt, głównie 

chodzi o pominięcia „ogniwa pośredniego” jakim jest Zakład Usług Publicznych. 
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Utworzenie ww. jednostki budżetowej ma usprawnić podejmowanie decyzji 

dotyczących funkcjonowania Schroniska oraz stworzy możliwość pozyskiwania 

środków finansowych. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 Przewodniczący obrad poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały 

przedłożony projekt uchwały i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska podjęła uchwałę 

 
Nr XVI/148/08 

w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Komunalne Schronisko  

dla Bezdomnych Zwierząt z siedzibą w Sosnowicach jednomyślnie 15 głosami za. 

 

Uchwała Nr XVI/148/08 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad. 11. Projekt uchwały w sprawie wykorzystania informacji zawartej w nocie 

sygnalizacyjnej. 

 Mieczysław Perużynski, przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił projekt 

uchwały i poinformował, że dyrektor Urzędu Kontroli Skarbowej w Szczecinie pismem  

nr KS3291/W2B/42/033/08/12/204 z dnia 20 sierpnia br. zwrócił się do Rady 

informując o dostrzeżonych nieprawidłowościach stwierdzonych w wyniku 

przeprowadzonej kontroli w Gminie Golczewo w zakresie zgodności i celowości  

z prawem gospodarowania środkami publicznymi w 2006 r. przez inspektorów UKS. 

Kontrola wykazała uchybienia związane z dokonywaniem przez Gminę Golczewo 

nieterminowych wpłat na rzecz Zakładu Ubezpieczeń Społecznych. Powyższy stan 

spowodował, że wystąpiły również rozbieżności w wysokości odprowadzanych 

odsetek od zaległości. Występująca w Gminie Golczewo w 2005 i 2006 r. utrata 

płynności finansowej spowodowała, że nie były regulowane na bieżąco zaciągnięte 

wcześniej zobowiązania i dopiero kredyt długoterminowy, zaciągnięty w końcu 2006 r. 

pozwolił spłacić wszelkie zobowiązania, w tym również dług wewnętrzny wobec 

Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Golczewie. Przedmiotowy projekt 
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uchwały nie jest tylko dokumentem potwierdzającym przyjęcie do wiadomości 

stwierdzonych nieprawidłowości w toku ww. kontroli. Stanowi on również wytyczne 

dla organu wykonawczego Gminy celem podjęcia określonych działań w celu 

przestrzegania obowiązujących przepisów, w szczególności ustawy o finansach 

publicznych. 

Zgodnie art. 32 ust. 2 ustawy o kontroli skarbowej, Rada jest obowiązana w terminie 

30 dni od dnia doręczenia tej noty zawiadomić Dyrektora Urzędu Kontroli Skarbowej 

w Szczecinie o sposobie wykorzystania zawartych w niej informacji lub o przyczynach 

jej nie wykorzystania.  

Poinformował, że w związku z tym, iż nie można było zwołać sesji w określonym 

terminie, więc projekt uchwały jest przedstawiony na najbliższej sesji od dnia 

przyjęcia ww. pisma, które stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

Przewodniczący poinformował, ze Komisje przyjęły informację do wiadomości  

nie wniosły żadnych uwag. 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska podjęła uchwałę 

 

 
Nr XVI/149/08 

w sprawie wykorzystania informacji zawartej w nocie sygnalizacyjnej jednomyślnie  

15 głosami za. 

 

Uchwała Nr XVI/149/08 stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Ad. 12. Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, 

odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych Gminy Golczewo oraz jej 

jednostek organizacyjnych, do których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja 

podatkowa oraz wskazania organów do tego uprawnionych. 
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 Barbara Deszyńska, skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały  

i poinformowała, że ww,. projekt został szczegółowo omówiony na posiedzeniu 

Komisji, które wniosły zastrzeżenia do § 2 ust. 5 dotyczącego wysokości umorzenia 

należności głównych, odsetek od nich oraz innych należności ubocznych, o ile 

wysokość ich nie przekracza 4-krotności opłaty dodatkowej pobieranej przez „Pocztę 

Polska” za polecenie przesyłki listowej zmieniono na „3-krotności”. 

Na wniosek Komisji również zmieniono zapis § 3 ust. 1 dotyczący organów, którym 

przysługuje prawo umarzania i rozkładania na raty należności wraz z odsetkami  

i innymi należnościami ubocznymi z „4-krotności przeciętnego wynagrodzenia 

miesięcznego” zmieniono na „3-krotność”. Komisje ponadto wnioskowały o udzielenie 

możliwości kierownikowi jednostki organizacyjnej prawa do umarzania lub odraczania 

należności w wysokości 20 % kwoty przeciętnego wynagrodzenia. 

Po dokonaniu zmian zapis § 3 ust. 1 brzmi następująco „Do umarzania należności 

wraz z odsetkami i innymi należnościami ubocznymi z uwzględnieniem § 2 ust. 5 

uprawniony jest: 1) Burmistrz Golczewa – jeżeli jej wartość nie przekracza 3-krotności 

kwoty przeciętnego wynagrodzenia miesięcznego w gospodarce narodowej w roku 

poprzedzającym podjęcie decyzji o umorzeniu ogłoszonego w Dzienniku Urzędowym 

Rzeczypospolitej „Monitor Polski” przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego 

(obliczanego dla celów naliczania odpisu na zakładowy fundusz świadczeń 

socjalnych), 2) Burmistrz Golczewa, po uzyskaniu zgody Rady Miejskiej w Golczewie 

– jeżeli jej wartość przekracza 3-krotność kwoty przeciętnego wynagrodzenia 

miesięcznego, o którym mowa w pkt. 1, kierownik gminnej jednostki organizacyjnej – 

jeżeli ich łączna wartość nie przekracza kwoty 20 % przeciętnego wynagrodzenia 

miesięcznego, o którym mowa w pkt. 1”. Dokonano również zmiany zapisu ust. 2  

w § 3, który mówi, że „W przypadku należności jednostek organizacyjnych  

w wysokości wyższej niż w ust. 1 pkt. 3, zastosowanie ma ust. 1 pkt. 1 i 2 na wniosek 

kierownika jednostki”. Ponadto koniecznym była zamiana brzmienia § 4, który 

zawiera obecnie następujący zapis w ust. 1 „Do odraczania lub rozkładania na raty 

należności wraz z odsetkami i innymi należnościami uprawniony jest: 1) Burmistrz 

Golczewa, 2) kierownik jednostki organizacyjnej – w zakresie należności tej 

jednostki”, ust. 2 „W przypadku: 1) nieprzestrzegania przez dłużnika odroczonych 

terminów zapłaty należności pieniężnej lub: 2) negatywnej decyzji w sprawie 
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odroczenia lub rozłożenia na raty, odsetki liczone są w pełnej wysokości od dnia 

dokonania wpłaty”. 

 Radny Grzegorz Dyksy zapytał, czy informacja dotycząca wykazu osób, 

którym dokonano umorzeń zostanie podana do publicznej wiadomości ? 

 Skarbnik odpowiedziała, że ustawa o pomocy publicznej obliguje  

do podawania takich informacji i odwołała się z zapytaniem do radcy prawnego. 

 Zbigniew Olech, radca prawny poinformował, że art. 14 ustawy o finansach 

publicznych w pkt. 2 lit. e i lit. f „Zarząd jednostki samorządu podaje do publicznej 

wiadomości w terminie, o którym mowa w art. 15, informację obejmującą: wykaz osób 

prawnych i fizycznych oraz jednostek nie posiadających osobowości prawnej,  

którym w zakresie podatków lub opłat udzielono ulg, odroczeń, umorzeń  

lub rozłożono spłatę na raty w kwocie przewyższającej kwotę 500 zł wraz ze 

wskazaniem wysokości umorzonych kwot i przyczyn umorzenia”, lit. f „podaje  

do wiadomości wykaz osób prawnych i fizycznych, którym udzielono pomocy 

publicznej. 

Wyjaśnił, że w zakresie podatków i opłat informacja winna zawierać określenie 

szczegółów udzielonego umorzenia, zaś każda inna pomoc publiczna winna zawierać 

jedynie wykaz osób, bez kwot, przyczyn umorzenia i adresów. 

 

Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Projekty uchwały stanowią załącznik nr 26 i 27 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska podjęła uchwałę 

 

 
Nr XVI/150/08 

w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty 

należności pieniężnych Gminy Golczewo oraz jej jednostek organizacyjnych,  

do których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa oraz wskazania 

organów do tego uprawnionych jednomyślnie 15 głosami za. 

 

Uchwała Nr XVI/150/08 stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
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Ad. 13. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji  

na finansowanie prac konserwatorskich lub robót budowlanych przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków. 

 Ireneusz Wilk, sekretarz gminy przedstawił projekt uchwały i poinformował, że 

ochrona zabytków jest zadaniem własnym gminy i zabytki te mogą być w posiadaniu 

gminy ale również ich właścicielami mogą być osoby fizyczne, jednostki 

organizacyjne, osoby posiadające lub nie posiadające osobowości prawnej. 

Poinformował, że pierwotna wersja projektu uchwały została zmodyfikowana i dziś 

przedłożono jego ostateczną wersję przy zachowaniu pierwotnego sensu. Projekt 

uchwały określa zasady udzielania dotacji na dofinansowanie prac konserwatorskich. 

Powiedział, że pomoc udzielona ze środków finansowych Gminy nie może jednak 

przekroczyć wartości prowadzonych prac konserwatorskich. 

Przedłożona uchwała zawiera niezbędne uregulowania w tym zakresie, określając 

zarówno warunki jakie musi spełniać zabytek, na który może być przyznana dotacja, 

rodzaj prac, robót konserwatorskich i restauratorskich podlegających dofinansowaniu, 

oraz zasady przekazania i rozliczenia przedmiotowej dotacji. 

Poinformował ponadto, że osoba, której przyznano dotację nie wywiąże się z zawartej 

umowy, wówczas po stwierdzeniu nieprawidłowości dotacja podlega zwrotowi wraz  

z odsetkami i nie daje możliwości przydziału kolejnej przez najbliższe 4 lata. 

Omawiany projekt uchwały po jego przyjęciu będzie przepisem prawa miejscowego  

i podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekty uchwały stanowią załącznik nr 29 i 30 niniejszego do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska podjęła uchwałę 

 

Nr XVI/150/08 
w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na finansowanie prac konserwatorskich 

lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, jednomyślnie  

15 głosami za. 
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Uchwała Nr XVI/150/08 stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Ad. 14. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy 

Golczewo na 2008 r. 

 Barbara Deszyńska, skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały  

i poinformowała, że projekt uchwały był szczegółowo omówiony na posiedzeniu 

Komisji i nie uległ zmianie. 

Wyjaśniła jedynie, że zwiększenie wydatków w budżecie Gminy związanych  

z realizacją zadań własnych w rozdziale 80104 Przedszkola, § 6050 o kwotę 90.000 

zł. nie uległa zmianie, ponieważ wnioskowana wysokość kwoty wynika z rozpoznania 

rynku, środki finansowe zostaną przeznaczone m. in. na przygotowanie dokumentacji 

i jeśli nie zostaną w pełni wykorzystane w tym zakresie wówczas zostaną zwrócone 

do budżetu Gminy.  

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały 

przedłożony projekt uchwały 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska podjęła uchwałę 

 
Nr XVI/152/08 

w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Golczewo na 2008 r. 14 głosami 

za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Uchwała Nr XVI/152/08 stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Ad. 15. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

 Andrzej Danieluk burmistrz złożył sprawozdanie ze swej działalności między 

sesjami i poinformował, że szczegółowe sprawozdanie przedłożono w formie 

pisemnej, prosił radnych o większą współpracę radnych, apelował o rozwiązanie 
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najważniejszych problemów Gminy tj. inwestycje zewnętrzne, gospodarka 

mieszkaniowa oraz gospodarka wodno-ściekowa.  

W zakresie Zakładu Usług Publicznych istnieje kilka możliwych rozwiązań. 

Proponował m. in. zmianę operatora na sprawniejszego, założenie spółki typowo 

komunalnej lub też wiązanie spółek. Poinformował, że jeśli nie znajdziemy 

właściwego rozwiązania wówczas możliwa jest upadłość Zakładu Usług Publicznych. 

Poinformował, że w dniach 19-21 września br. odbyły się Mistrzostwa Polski  

w kolarstwie szosowym, które zostały przygotowane w sposób profesjonalny  

i przebiegły bez żadnych zakłóceń, w związku z tym złożył podziękowanie dla Pana 

Waldemara Bartniczuka, zastępcy burmistrza za duży wkład pracy. W dniu  

20 września br. odbyły się Gminne Dożynki, które były również bardzo dobrze 

przygotowane przez poszczególne Sołectwa. Podziękował Sołtysom i Radom 

Sołeckim za inicjatywę w przygotowaniu wieńców i stoisk, pogratulował także 

zwycięzcom konkursów. 

 

 Radni nie wnieśli więcej uwag do przedstawionego sprawozdania. 

 

Sprawozdanie burmistrza z działalności między sesjami stanowi załącznik nr 34 

do protokołu. 

 

Ad. 16 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza udzielił odpowiedzi na interpelację 

zgłoszoną przez radnego Antoniego Opowicza i poinformował, że w sytuacji, gdy jest 

podwyższony poziom wód, wówczas dużo się mówi.  

Gmina próbuje zmobilizować Zarząd Melioracji do uporządkowania wszystkich 

cieków wodnych na terenie naszej gminy w czasie, gdy istnieją odpowiednie warunki. 

Poinformował ponadto, że istnieje również możliwość podjęcia przez Radę uchwały 

dotyczącej zabezpieczenia w budżecie własnych środków finansowych, wówczas za 

zgodą zarządcy Gmina we własnym zakresie wykona konieczne prace na nie swoim 

mieniu. Powiedział ponadto, że istnieje również możliwość pozyskania zalegającego 

tam drewna przez osoby chętne pod warunkiem uporządkowania terenu, jeśli będą 

osoby chętne, wówczas Gmina ustali konieczne warunki z Zarządcą danego cieku 

wodnego. 
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Odniósł się również do zgłoszonych wniosków na posiedzeniu Komisji w dniu  

24 września br. i poinformował, że w sprawie możliwości nabycia winiet prowadził 

rozmowy z Urzędem Pocztowym i Stacjami CPN w Golczewie, lecz nie są 

zainteresowani ich sprzedażą ze względu na brak określonego zapotrzebowania. 

Podział sali gimnastycznej i montaż stojaków na rowery dla dzieci dojeżdżających 

zostaną wykonane w ramach budżetu na 2009 r. 

Oświetlenie kolonii Mechowo zostanie wykonane w najbliższych dniach. W sprawie 

ustawienia pojemnika PCK na przystanku autobusowym w Golczewie przeprowadził 

rozmowy z wieloma podmiotami, lecz na dzień dzisiejszy niestety nie udało się ustalić 

osoby odpowiedzialnej za jego opróżnianie. 

Opiekę nad grobami osób, które zasłużyły się dla Gminy Golczewo można powierzyć 

odpowiedniej instytucji poprzez dokonanie zmian w obowiązującej uchwale  

(np. na wniosek grupy radnych), poinformował, że w chwili obecnej obowiązuje 

uchwała nr XXXII/216/06 z dnia 24 lutego 2006 r. w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za usługi komunalne oraz korzystanie z obiektów i urządzeń na cmentarzach 

komunalnych oraz uchwała nr XIV/127/08 z dnia 19 czerwca 2008 r. w sprawie 

nadania wyróżnienia „Zasłużony dla Gminy Golczewo”, która określa status osoby 

zasłużonej. 

 Andrzej Danieluk, burmistrz dodał, że dniu jutrzejszym na Zarządzie Powiatu 

przedstawi sprawę związaną z oczyszczeniem rzeki Wołczenicy, ponadto 

poinformował, że sporządzono wykaz grobów za które nie są wnoszone opłaty, 

powyższy wykaz przekazano dla Sołtysów w celu klasyfikacji i weryfikacji dotyczącej 

dalszego utrzymania poszczególnych grobów. Po otrzymaniu odpowiedzi Gmina 

podejmie dalsze działania, które planuje zakończyć przed dniem 1 listopada br. 

 

Ad. 17. Wolne wnioski i zapytania. 

 Mieczysław Perużynski, przewodniczący Rady odnosząc się do planowanego 

utworzenia farm wiatrowych na terenie naszej Gminy poinformował, że samorządy  

na terenie Słupska, w którym dzierżawione są grunty pod elektrownie wiatrowe 

powołały Stowarzyszenie Gmin przyjaznych energii odnawialnej. Powstanie ww. 

Stowarzyszenia związane jest z zapowiedzią powołania nowych rozwiązań prawnych 

dotyczących podatku od nieruchomości, ponieważ mogą one pozbawić poważną 

część dochodu gminy na terenie, której działają farmy wiatrowe. W skład jego 
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obecnie wchodzi 15 Gmin a 30 kolejnych Gmin planuje się dołączyć. 

Stwierdził, że powstające farmy wiatrowe nie są przyjazne dla krajobrazu a firmy, 

które je tworzą unikają płacenia podatków dodał, że jest to problem, którego możemy 

jednak uniknąć. 

Ponadto poinformował, że do Rady Miejskiej w dniu 1 września br. wpłynęło pismo 

osób, które nabyły działki budowlane przy ul. Osiedle Robotnicze w sprawie 

utwardzenia drogi wewnętrznej w działce nr 331/15 i poinformował, że posiada od 

burmistrza informację, że sprawa jest już w toku. 

 Andrzej Danieluk, burmistrz poinformował, że w ubiegłym roku dla nabywców 

ww. nieruchomości Gmina zaproponowała udział we wspólnym przedsięwzięciu jakim 

była budowa sieci wodnokanalizacyjnej, które się powiodło. W obrębie tych 

nieruchomości jest jeszcze wiele spraw do uregulowania m. in. budowa drogi. Gmina 

ma obowiązek dbania o wszystkie osiedla i na pewno w tym roku część drogi 

zostanie utwardzona, jest to jednak zależne od posiadanych środków finansowych. 

 Radny Grzegorz Dyksy jako Prezes Klubu Sportowego „Baszta” złożył Panu 

Waldemarowi Bartniczukowi, zastępcy burmistrza za ogromne zaangażowanie  

przy organizacji wyścigu kolarskiego. 

Zwrócił się do Pana Andrzeja Danieluka, burmistrza i powiedział, że jako radni 

oczekują od niego konkretów przy rozwiązaniu problemów dotyczących Gminy  

i w imieniu radnych wyraża chęć współpracy. 

 Radny Antoni Opowicz podziękował za wykonanie naprawy części dróg  

na terenie gminy. 

 Burmistrz powiedział, że jest również otwarty na współpracę i należy ustalić 

termin najbliższego spotkania. 

 Zastępca burmistrza nawiązując o interpelacji zgłoszonej przez radnego 

Antoniego Opowicza zwrócił się do sołtysów z prośbą o zainteresowanie się  

i informację, czy są osoby chętne do pozyskania drewna z rzeki Wołczenicy wraz  

z jego uporządkowaniem, wówczas Gmina wystąpi o wyrażenie takiej zgody  

do Zarządcy rzeki. 

 

 

 

 



 21

Ad. 18 Zakończenie obrad 

Wobec wyczerpania porządku obrad, przewodniczący obrad dokonał 

zamknięcia XVI sesji Rady Miejskiej w Golczewie. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 
Protokołowała:       Przewodniczył: 
 
 
    Inspektor             Przewodniczący Rady 
 
Danuta Krupa      MIECZYSŁAW  PERUŻYŃSKI 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 


